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AD Okysličování centra, 
č. 17/2020

Píšete o „znovuzavedení tram
vajové dopravy na Václavské 
náměstí“. Dovoluji si upozor
nit, že přes Václavské náměstí 
tramvaje nikdy jezdit nepřesta
ly, jedna tramvajová zastávka 
se v obou směrech jmenuje 
Václavské náměstí, to nejspíš 
bude někde tam, že? Ale nechci 
autora článku chytat za slovo, 
má na mysli obnovení tram
vajového provozu po délce 
Václavského náměstí, ne to, že 
tramvaje jedoucí z Jindřišské 
do Vodičkovy a opačným smě
rem se Václavskému náměstí 
prostě nemohou vyhnout.
Pan Beránek píše, že tramvaje 
„pro pohyb pěších nemusejí 
nutně představovat překáž
ku“. Aha, a co tedy? Prvek 
zjednodušující pohyb chodců 
po ploše náměstí? Asi ne. Tam, 
kde chodci vstupují do koleji- 
ště, jež není výškově odlišeno 
od chodníku, jako je tomu 
třeba na náměstí Republiky, 
je tato koexistence nepříjem
ná pro obě strany: pěší co 
chvíli uskakují před tramva
jemi, jejichž řidiči zase stále 
sahají po zvukové výstraze, jíž 
se snaží chodce z kolejiště ode
hnat. Podle pana autora však 
tramvaje místa, jimiž projíždě
jí, „okysličují“. Dobrá, ale kvůli 
tomu nepíšu. Zajímalo by mě, 
a nikde jsem se to nedočetla, 
což je možná jen moje pohodl
nost, protože jsem si pro in
formace na patřičná místa 
nenapsala, kam ty tramvaje 
z Můstku pojedou? Do ulice 
Na Příkopě a přes náměstí 
Republiky do Revoluční? Nebo 
do ulice 28. října a na Národní

třídu? Budou-li tramvaje spo
jovat Můstek s Vinohradskou, 
vezme za své část pěší zóny. 
Nebo ne? Bude snad na Můst
ku točna? To je asi technicky 
nemožné. Když se říká A, mělo 
by se říct i B.

Jitka Kučerová

AD Miluju tebe a Lenina, 
č. 18/2020

Jsem asi starší než autor 
článku, na rok 1970 se pama
tuji bohužel docela dobře. 
Oslavy 100. výročí narození 
génia v placaté čepici byly tak 
mohutné, tak okázalé, tak 
předimenzované (a ovšem 
dokonale prázdné, nudné, 
bezduché, šedivé, jak komuni
stické oslavy dokázaly být), že 
jim člověk nemohl uniknout. 
Holá lebka s bradkou a liščím 
pohledem se dívala z každého 
řeznictví, z každé drogerie, 
z každé čistírny. Samozřejmě 
také z každé školní a odborář
ské nástěnky, o tom ať nikdo 
nepochybuje. Hromadné sdě
lovací prostředky, jak se ten
krát říkalo médiím, krmily 
nešťastné čtenáře Leninem 
jako o závod. Lid na to rea
goval po česku, tedy úlevnou 
anekdotou: Otevřu noviny - 
Lenin, otevřu rádio - Lenin, 
otevřu televizi - Lenin. Bojím 
se otevřít ledničku.

Milan Šíma

AD Rozstříhané jablko 
v Protivíne, č. 18/2020

Jiří Peňás tvrdí, že Jiří Kolář je 
„básník bez dětství, bez toho 
blaženého rezervoáru, ze kte
rého jiní, třeba takový Seifert 
nebo Nezval, celý život nabí-
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